
Algemene Beschouwingen november 2022 CDA

Voorzitter,
Toen ik de begroting voor het eerst zag was ik teleurgesteld.
Ik miste wat; de mooie kleurenfoto op de voorkant van de begroting.
Vanaf de toren van de Oude Kerk richting de polder
Van bovenaf, de Windhond, 
De Eem, met de lege stoel. 
Een mooie traditie, ingezet door het vorige college en de huidige wethouder.
Ik hoopte dat die zou worden doorgezet.

Want die foto kon ik goed gebruiken als uitgangspunt voor mijn beschouwingen.
Nu geen foto, maar een infographic.
U ziet het verschil, u snapt mijn uitdaging;
Want wat zegt dit beeld mij over wat het college ons wil zeggen over de begroting?

Een infographic is, in de woorden van het programma Even tot hier: 
Een heel simpel liedje over een best wel ingewikkeld onderwerp. 
De begroting is ingewikkeld, 
Het liedje ga ik niet zingen, maar het beeld op de voorkant, is simpel. 

Over eerdere begrotingen zei ik vaak dat we juist geïnteresseerd waren in de impact van besluiten op 
onze inwoners
En de foto was mooi, maar wel zonder inwoners er op.

En nu; op het voorblad;  poppetjes, 23. Soesters en Soesterbergers, 
En als je nauwkeurig kijkt; rechts eentje met een rond brilletje, groenige kleding, grijze broek. 
Bedoeld of niet: ik herkende mij er in.
 
En toen had ik het door: Dit college heeft geluisterd
De infographic laat zien: het gáát over onze inwoners, dus ook over mij.
Ik ben in Soest net als anderen actief; als fietser, lener van boeken, struikelaar over scheve 
stoeptegels. Ik betaal mijn lokale belastingen, schakel Soester ondernemers in.
Anderen doen dat ook. Zo zorgen we voor elkaars bestaanszekerheid. 
We hebben er last van als het niet goed gaat met één van ons.   
Zoals nu bij velen het geval is.
Dan kunnen we zelf hulp bieden en we kunnen kijken wat we als gemeente kunnen doen om 
bestaanszekerheid voor ieder te behouden. 

Vanuit dat perspectief van bestaanszekerheid een paar opmerkingen van het CDA.

1 bestuurlijke inleiding
complimenten voor de bestuurlijke inleiding.
De inhoud is duidelijk, de boodschap wel zorgelijk.
Het college beschrijft de onzekerheden. Er staat ook:
“Waar nodig en waar mogelijk zijn ook wij bereid als gemeentelijke overheid ondersteuning te 
bieden.
We volgen de ontwikkelingen en komen zo nodig bij uw raad terug met concrete voorstellen.”

Daarover een vraag van het CDA;
Gaat u, indien nodig steun bieden, ook waar dat niet meer zou passen in de omvang van de 
begrotingsposten zoals die nu zijn opgesteld?



Bijv. meer inzet op schuldhulpondersteuning, meer coaching op energiebesparing, meer 
mogelijkheden voor ondernemers.
Het CDA wil voorkomen dat onze inwoners, verenigingen, ondernemers in het rood komen.
Wees barmhartig, kijk wat nodig is. 
Zorg voor bestaanszekerheid.

2 Voorstellen coalitieakkoord en taskforce
Voor 2023 is dit een bedrag van circa 3 miljoen. 
Wij kunnen de voorstellen steunen.
Goed dat de ambtelijke organisatie wordt versterkt.

PM posten.
Minder dan vroeger, maar het lijkt om aanzienlijke bedragen te gaan.
Hoe kunnen we daar een beter beeld van krijgen is mijn vraag. 
Ze tellen niet mee in de begroting, maar hangen wél als een zwaard van Damocles boven de Soester 
gemeenschap.
Graag een reflectie over de scherpte van dat zwaard.

3 Woningbouw
Woningbouw in of aan de kern Soest moet echt in een hoger tempo.
Ik weet: Taskforce, Raad van State, maar toch.

Bekijk ook hoe u anderen dan de incrowd insprekers hoort over woningbouw.
Praat met jongeren van 25-30, die noodgedwongen nog bij hun ouders wonen.
Het CDA roep het college op; praat, kies, en bouw.
Bestaanszekerheid is ook een dak boven je hoofd. 
In de Grondwet, artikel 22 staat: ‘Bevordering van voldoende woongelegenheid is voorwerp van zorg 
der overheid.’ 
Wij zijn ook die overheid.

4 Onderwijshuisvesting
Goed dat het IHP wordt geactualiseerd.
Het huidige is niet integraal, 6 scholen ontbreken, 2 scholen zijn al gesloten en de vraag is of 
kredieten voldoende zijn.
Vraag van het CDA;  kan besluitvorming over het Griftland naar voren gehaald?
Daarbij wel de absolute voorwaarde dat een besluit niet ten koste gaat van huidige aanvragen van 
scholen.
Voorkom een herhaling van 3 jaar geleden toen scholen gerechtvaardigde aanvragen indienden, die 
echter zonder pardon van tafel werden geveegd.
Dat leverde naast chagrijn ook vertraging en hoge kosten voor het onderwijs op. 
Bestaanszekerheid is ook; zorgen dat kinderen goed onderwijs krijgen in geschikte schoolgebouwen.
Een wettelijke taak van de gemeente nota bene.

5 Verenigingen en vrijwilligers
Verenigingen vormen het hart van onze gemeenschap. 
Maar ze hebben het zwaar.
Het aantal vrijwilligers en bestuursleden is laag, de energierekening vaak hoog. 
Vraag van het CDA: wilt u specifiek kijken hoe u verenigingen kunt ondersteunen?
Zoals: meedenken over energiemaatregelen of ondersteuning van besturen. 
De Springbokken bijvoorbeeld dreigt binnenkort al haar bestuursleden te verliezen.
Denk aan bestaanszekerheid van onze verenigingen.



Voorzitter, Een laatste opmerking.

6 Energiekosten
Om de energiekosten te verlagen zijn er landelijke maatregelen zoals de energietoeslag. 
Maar ook in Soest zijn er mensen die daar net geen profijt van hebben, maar wel hoge kosten 
hebben (gezien hun contract).
Het CDA ziet graag dat het college maatregelen neemt waarmee meer mensen die hoge kosten 
hebben, worden geholpen.
Is het bijvoorbeeld mogelijk voor 2023 een criterium te gebruiken dat stelt dat men ook echt hoge 
kosten heeft (via het energiecontract te zien). Met een wat hogere norm dan nu 130% van de 
bijstand, kunnen we het beschikbare geld besteden aan hen met echt hoge kosten.
Geen extra kosten voor de gemeente, maar een andere verdeling over meer mensen.
Meer mensen met iets meer bestaanszekerheid
Graag een reflectie van het college.

Afsluitend 
Mijn teleurstelling over de voorkant van de begroting is wel weg.
Over de rest: We beseffen dat we een onzeker jaar tegemoet gaan.
We lezen uit de begroting dat het college indien nodig passende maatregelen zal nemen. 
We lezen dat als een belofte aan onze inwoners.

Het CDA wenst het college daarbij  durf, daadkracht, en Gods zegen toe.

De fractie CDA Soest-Soesterberg, 
Peter Lucas


